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PROTOKÓŁ Nr 33/22  

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych 

 z dnia 9 lutego 2022 roku 

 

Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych odbyło się w sali sesyjnej Urzędu 

Miejskiego Trzcianki w godz. od 15.30 do 17.00. 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą obecności 

2. Pan Krzysztof Wojciech Jaworski – Burmistrz Trzcianki  

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

 Przewodniczący komisji pan Marcin Walkowiak otworzył posiedzenie 

komisji, stwierdził quorum.  

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący komisji Pan Marcin Walkowiak odczytał porządek 

posiedzenia. Nie było uwag, został przyjęty w głosowaniu: za 5 (jednogłośnie). 

Posiedzenie przebiegało według porządku: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2022 roku. 

4. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

5. Sprawy wniesione do komisji. 

6. Wnioski Komisji i ich realizacja. 

7. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 3) Ustalenie planu pracy Komisji na I półrocze 2022 roku. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak przedstawił członkom 

komisji swoje propozycje na poszczególne miesiące. Miał dwa tematy, w marcu 

chciałby, aby odbyła się wizyta w Szkole Podstawowej w Łomnicy, w kwietniu 

natomiast  „Działania pomocowe gminy oraz współpraca gminy z organizacjami 

zrzeszającymi osoby z niepełnosprawnością. Trzcianecka Rada Osób z 
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Niepełnosprawnością.” W maju Komisja zajęłaby się tematem „Centrum Usług 

Społecznych – analiza funkcjonowania jednostki.” W czerwcu oczywiście 

Absolutorium i wotum zaufania dla Burmistrza. 

Prosił o przedyskutowanie jego propozycji i zgłaszanie  propozycji przez 

członków komisji.  

 Radny Łukasz Walkowiak zaproponował, aby zająć się także tematem 

arkuszy organizacyjnych szkół podstawowych, tak aby można było się 

dowiedzieć czy są planowane na przykład zwolnienia nauczycieli, najlepiej 

zająć się tym tematem w marcu. 

 Członkowie dyskutowali nad kolejnością tematów w poszczególnych 

miesiącach. Zdecydowano, że wizyta w szkole w Łomnicy odbędzie się we 

wrześniu. Natomiast raport o stanie zatrudnienia w szkołach podstawowych 

winien być przedstawiony w formie pisemnej. Członkowie komisji 

zadecydowali, że plan pracy komisji na I półrocze 2022 roku będzie 

przedstawiał się następująco. 

Luty: 

1. Ustalenie planu pracy komisji na I półrocze 2022 roku. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja 

Marzec: 

1. Raport o stanie zatrudnienia w szkołach podstawowych, dla których 

organem prowadzącym jest gmina Trzcianka  i prognoza na rok szkolny 

2022/2023. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja. 
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Kwiecień: 

     1.Działania pomocowe gminy oraz współpraca gminy z organizacjami 

zrzeszającymi osoby z niepełnosprawnością. Trzcianecka Rada Osób  

z Niepełnosprawnością. 

     2.Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

     3.Sprawy wniesione do komisji. 

     4.Wnioski komisji i ich realizacja. 

Maj: 

1. Centrum Usług Społecznych – analiza funkcjonowania jednostki. 

2. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

3. Sprawy wniesione do komisji. 

4. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Czerwiec: 

1. Raport o stanie gminy. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy Trzcianka za 2021 rok. 

2. Ustalenie planu pracy komisji na II półrocze 2022 roku. 

3. Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

4. Sprawy wniesione do komisji. 

5. Wnioski komisji i ich realizacja. 

Komisja Spraw Społecznych przyjęła niniejszy plan pracy komisji  

w głosowaniu za 5 (jednogłośnie). 

Ad 4) Analiza materiałów na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

  Członkowie Komisji Spraw Społecznych analizowali  następujące 

projekty uchwał: 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Trzcianka na lata 2021-2035 wraz z Projektem uchwały w sprawie zmiany 

uchwały budżetowej na 2022 rok. 

 Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poprosił Burmistrza  

o przedstawienie projektów uchwał. 
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 Pan Krzysztof W. Jaworski poinformował, że planuje się kilka zmian, 

zmiany w WPF-ie odzwierciedlają zmiany w uchwale budżetowej. Następnie 

wyjaśnił, że wprowadza  się następujące zmiany po stronie dochodów:  

1) 60.000,00 zł - dotacja z powiatu czarnkowsko - trzcianeckiego dla 

Biblioteki Publicznej i Centrum Kultury w Trzciance na realizację zadań 

biblioteki powiatowej na podstawie zawartego porozumienia, 

2) 44.927,78 zł - wpływy do budżetu pozostałości środków finansowych 

gromadzonych na wydzielonych rachunkach szkół podstawowych (szkoły 

podstawowe oraz stołówki szkolne), 

3) 49.300,00 zł - dofinansowanie projektu "Opracowanie i upowszechnianie 

produktów promocyjnych i popularyzacyjnych idee LSR w Gminie 

Trzcianka" ze środków Unii Europejskiej w ramach Europejskiego 

Funduszu Morskiego i Rybackiego "Rybactwo i Morze" (projekt 

zrealizowany w roku 2020), 

4) 726.720,00 zł - dofinansowanie z Unii Europejskiej w ramach 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego, Program Operacyjny 

Polska Cyfrowa (POPC) na projekt "Cyfrowa gmina". W ramach tego 

znaczna część kwoty zostaje przekazana na wymianę systemu do obsługi 

sesji, pojawią pulpity mobilne, wymiana kamer, systemu. Będą 

dostarczone tablety radnym, na których będą radni pracować. Pozostała 

kwota przeznaczona na zakup serwerów, zabezpieczeń, zakup laptopów 

do pracy zdalnej. Środki z tej puli otrzymają także 3 szkoły, które 

poprzednio nie otrzymały sprzętu komputerowego. Przedszkola także 

otrzymają laptopy do poszczególnych sal.   

5) Zmniejsza się o kwotę 209.989,72 zł plan dochodów z tytułu 

dofinansowania z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg w ramach naboru 

na poprawę bezpieczeństwa ruchu pieszych w obszarze oddziaływania 

przejść dla pieszych dla województwa wielkopolskiego. Ostatecznie na 

koniec grudnia 2021 roku środki wpłynęły na konto gminy Trzcianka. 
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  Następnie Burmistrz poinformował, że gmina jest już po przetargu, teraz 

wykonawca nasze zlecenie projektuje i do końca czerwca przewiduje się 

wykonania zadania. Kolejno dodał, że gmina aplikuje do konkursu Pięknieje 

wielkopolska wieś, tam można pozyskać 50.000,00 zł na projekt i dwa takie 

projekty zostały wysłane: na Radolin, na budżet obywatelski „Szachy pod 

strzechą z leśnymi cymbałami” i „Modernizacja sali wiejskiej w Białej”. 

Jednocześnie sołectwa dokonały na zebraniach wiejskich zmian w budżecie, tak 

aby wskazać wkład własny sołectwa. Kolejny wniosek jaki został wysłany to 

wniosek na nowe zadanie inwestycyjne „Zagospodarowanie turystyczne jeziora 

Logo - budowa punktu serwisowego dla kamperów w Trzciance”, dwa lata temu 

zaprojektowaliśmy takie miejsce, byłoby to po lewej stronie naprzeciw 

przepompowni przy firmie Joskin. Jest konkurs z Urzędu Marszałkowskiego 

właśnie z takim priorytetem, gmina wnioskuje o 90.500,00 zł. Naszym źródłem 

dofinansowania wszystkich nowych zadań inwestycyjnych są środki 

przeznaczone na budynki komunalne, ponieważ na razie środki nie są nam 

potrzebne, bo jesteśmy na etapie projektowania. Pieniądze będą nam potrzebne 

w czerwcu, kiedy będzie ogłaszany przetarg na budowę tych budynków. 

Zaplanowano także wydatki w kwocie 150.000,00 zł na nowe zadanie 

inwestycyjne pn. "Budowa sali sportowej wraz z zagospodarowaniem terenu 

przy Szkole Podstawowej Nr 3 w Trzciance" oraz wydatki w kwocie 30.000,00 

zł na zadanie inwestycyjne pn. "Termomodernizacja Przedszkola Nr 4  

w Trzciance". Przeznacza się środki w kwocie 180.000,00 zł z nagrody  

w konkursie "Rosnąca odporność". Pojawiają się także zmiany w paragrafach 

dotyczących budynków komunalnych, ma to związek z tym, że od 1 lutego 

TTBS zarządza nieruchomościami, należało to uregulować. Na wnioski 

dyrektorów szkół wprowadza się przeniesienia między paragrafami. Dodatkowo 

pojawia się 5.000,00 zł na przedszkole w Siedlisku, na zakup laptopa czy 

laptopów do placówki. W czterech miejscach pojawia się zapis mówiący o 

10.000,00 zł na dokumentacje projektowe i kosztorysowe. Kolejno wspomniał, 
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że zwiększa się o kwotę 5.640,00 zł składkę do PBŻ na wniosek Pilskiego 

Banku Żywności w związku z inwestycją w budowę magazynu żywności. Jeśli 

chodzi o oświetlenie do sołectwa w swoich wydatkach zaplanowały za mało, 

potrzebują dodatkowych środków, m.in. Rychlik i Wapniarnia III. Część zadań 

przy Przebudowie Budynku Użytkowego w Rychliku była jako zadania 

niekwalifikowane i należy dodać 60.000,00 zł, m.in. zmieniła się lokalizacja 

pojemnika bezodpływowego. W budżecie sołeckim Łomnicy było zaplanowane 

za mało o 3.500 zł na wykonanie polbruku pod wiatą. Zwiększa się wydatki  

o kwotę 7.000,00 zł na zadanie inwestycyjnej na wykonanie wiaty na boisku 

wiejskich w Przyłękach. Deficyt budżetu zwiększa się o kwotę 483.350,00 zł, 

ale zwiększa się z tego tytułu, że te  środki pokazują się w przychodach, a nie 

dochodach. Poinformował, że będzie autopoprawka dotycząca 3 mln złotych na 

nabycie udziałów w spółce Społeczne Inicjatywy Mieszkaniowe, te pieniądze 

wpłynęły już na konto gminy, 3 marca br. miałyby być wydatkowane na 

zawiązanie spółki SIM z 19 innymi gminami w województwa wielkopolskiego i 

1 gminą z województwa zachodniopomorskiego. 

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak chciał dowiedzieć się co 

mieści się w tych 150.000,00 zł na SP Nr 3? 

  Burmistrz wyjaśnił, że dotyczy to projektu sali o którą wnioskowała Rada 

Miejska Trzcianki, aby Burmistrz napisał wniosek o dofinansowanie, do 

konkursu realizowanego przez BGK.  W ciągu 6 miesięcy, po ogłoszeniu 

wyników i otrzymaniu promesy inwestycyjnej musimy ogłosić przetarg  

i chcemy ogłosić przetarg na budowę sali, a projekt mieć uprzednio zrobiony. To 

są środki, które decydujemy się z nagrody na szczepienia włożyć teraz, aby ten 

projekt w tym czasie powstał.  

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zapytał o te wyniesione przejścia 

dla pieszych, o przetarg? 

  Burmistrz wyjaśnił, że przetarg już się zakończył, wykonawca został 

wybrany i pracuje. Przejścia dla pieszych są wykonywane równolegle, na 
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Mickiewicza, Staszica i na Konopnickiej wyniesione skrzyżowanie.  

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Trzcianka na lata 2021-2035  

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

Następnie poddał pod głosowanie Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej na 2022 rok. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały w sprawie  zaciągnięcia pożyczki z Narodowego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. 

  Burmistrz wyjaśnił, że to zadanie jest już zrealizowane, przy czym 

płatność została dokonana już po nowym roku. Burmistrz miał upoważnienie do 

zaciągnięcia pożyczki w zeszłym roku. Burmistrz nie zaciągnął tej pożyczki stąd 

powielenie tej uchwały, aby można było tę pożyczkę zaciągnąć w tym roku. 

Pożyczka jest zaciągana w momencie, w którym inwestycja jest zrealizowana, 

gmina ma wszystko zapłacone, to jest przedstawiane Wojewódzkiemu 

Funduszowi Środowiska i dopiero po realizacji tego zadania dostajemy 

pożyczkę. Nie jest to nic nowego, pojemniki (mini pszoki) są dystrybuowane na 

sołectwa. 

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

niniejszy projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 

głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały w sprawie odpowiedzi na skargę. 

  Burmistrz wyjaśnił, że Rada przekazuje odpowiedź. Dotyczy to skargi na 

plan miejscowy w Białej. Uznajemy skargę za nieuzasadnioną. 
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  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał § 1 projektu 

uchwały. Następnie poddał pod głosowanie projekt niniejszej uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 4 przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały w sprawie ustanowienia pomników przyrody.  

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak oddał głos panu 

Krzysztofowi W. Jaworskiemu, który poinformował, że nie ma uwag, co do tej 

uchwały jeśli chodzi o cel główny, czyli ochronę przyrody i środowiska. Nie ma 

też przeciwwskazań do tego, aby została podjęta ta uchwała później, a to ze 

względu na to, że została wywołana inicjatywą dotyczącą Społecznych 

Inicjatyw Mieszkaniowych. W marcu ubiegłego roku Rada Miejska Trzcianki 

podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej 

Inicjatywy Mieszkaniowej Sp. z o. o, mowa była terenach przy ulicy Za 

jeziorem. Te tereny zostały przejęte przez Krajowy Zasób Nieruchomości, celem 

wniesienia ich do spółki, która teraz będzie zakładana, poprzez którą będziemy 

budować budynki mieszkalne. Studium uwarunkowań kierunku 

zagospodarowania przestrzennego  jasno wskazuje, że w tym obszarze gmina 

przewiduje zabudowę jednorodzinną, wielorodzinną, usługi turystyki i inne 

usługi, wobec czego nie kłóci się to z polityką gminy w żadnym stopniu. Rada 

nie bez powodu decydowała się na to, żeby te SIM-y tam realizować. Burmistrz 

projekt tej uchwały odbiera jako próbę nie ochrony przyrody, bo tej przyrodzie 

przez najbliższe dwa nie będzie nic groziło, natomiast my w tym czasie jako 

spółka pozyskalibyśmy odpowiednie decyzje o warunkach zabudowy  

i pozwolenia na budowę. Wobec czego nie ma problemu, aby ta uchwala został 

podjęta po rozpoczęciu procesu  inwestycyjnego i wtedy faktycznie możemy 

chronić drzewa. Obecnie Burmistrz miał wrażenie, że tą uchwałą chcemy 

chronić obecnych właścicieli nieruchomości przed nowymi sąsiadami bo tak to 

należałoby odebrać. Ten projekt uchwały pojawił się w momencie zwiększenia 

się informacji, kiedy te SIM-y będą i w momencie rozpoczęcia inwestycji 
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kanalizacji, bo nie bez powodu też ZIK inwestuje, przeszło 2,5 mln złotych, aby 

ten teren uzbroić. Wobec czego poinformował, że podczas sesji wniesie  

o wykreślenie tego projektu uchwały z porządku obrad i zaproponuje 

wprowadzić uchwałę w tym momencie, gdy będziemy pewni, że będziemy 

mogli budować. Nic tym drzewom nie grozi, nie jest to niczyją intencją. Ważne 

jest to, aby zapisy tej uchwały nie związały nam rąk nim zaczniemy realizację. 

Są różne obostrzenia w tym projekcie uchwały, które nie są aż tak bardzo 

określone, chociażby zapis: zabrania się wykonywania prac ziemnych trwale 

zniekształcających rzeźbę terenu, a przy budowie wiadomo że tę rzeźbę się 

przekształca, nie jest to jasno wskazane czy nie umożliwimy sobie realizacji 

tego zadania. 

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poinformował, że będzie 

prosił radnych o podpis pod wnioskiem o zwołanie sesji nadzwyczajnej 

poświęconej tematowi Społecznych Inicjatyw Mieszkaniowych, o dokładne 

przedstawienie tematu, a mianowicie jaka spółka powstanie, finansowanie tej 

spółki, jak gmina będzie zabezpieczona, jaki jest harmonogram budowy, kto i za 

ile będzie budował, kiedy to się zacznie i co będzie budowane. Radnemu zależy 

na uzyskaniu kompleksowej informacji w temacie SIM, aby rozwiać wszelkie 

wątpliwości. Faktem jest, że tę uchwałę można podjąć, ale nie trzeba. Inne jest 

patrzenie na daną sprawę przez Burmistrza, inne przez radnego. Mamy 

obowiązek stanąć po stronie słabszego. Należałoby to wyjaśnić publicznie.  

  Radny Łukasz Walkowiak dodał, że również jest tego samego zdania, co 

jego przedmówca. Wiadomo, że jest deficyt, jeśli chodzi o nieruchomości i jeśli 

pojawiają się środki to warto z nich skorzystać, ale na jasnych zasadach. Radny 

nie zna szczegółów umowy, współpracy a chciałby je poznać. Również myślał, 

że osobne spotkanie tylko w tym temacie to dobry pomysł.  

  Radny Czesław Rogosz również miał obawy, co do powstania spółki, jeśli 

powstanie, jakim udziałem gminy. Co się stanie jeśli znajdzie się chętna 

prywatna osoba i wykupi udziały w spółce i stanie się prywatnym właścicielem? 
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Co do zniesienia tego projektu uchwały z porządku obrad jest jak najbardziej za.  

  Radny Łukasz Walkowiak stwierdził, że będzie łącznie około 70 

mieszkań, też nie mamy gwarancji, że wszyscy będą chętni na te mieszkania lub 

spełnią warunki posiadania tych mieszkań. Co z tymi mieszkaniami na których 

chętni się nie znajdą? Jest dużo niejasności, dlatego warto się spotkać typowo  

w tym temacie i rozwiać wszelkie wątpliwości. Nie można podejmować 

kluczowych decyzji dla gminy bez dokładnego poznania danego tematu.  

  Radny Czesław Rogosz zauważył, że mamy TTBS, wiemy za ile budynki 

są budowane. Natomiast wchodzić w nową rzecz można, ale musi odbyć się to 

na zdrowych zasadach. 

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały.  

  Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała negatywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 0, przeciw – 5, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały  w sprawie wystąpienia pokontrolnego.  

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały.  

- Projekt uchwały w sprawie  wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 

urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2022 - 2025 

Zakładu Inżynierii Komunalnej Sp. z o. o. w Trzciance.  

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały, członkowie 

zostali poinformowani, że na sesji będzie obecny Prezes ZIK-u. 

-Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

strażaków ratowników Ochotniczej Straży Pożarnej za uczestnictwo  

w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniach lub 

ćwiczeniach.  

 Burmistrz poinformował, że uchwała wywołana jest tym, że zmieniła się 

podstawa prawna do wypłacania ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków. 

Burmistrz wyjaśnił, że członkowie Komisji Gospodarczej zaproponowali, aby  

w § 1 punkcie 1 wpisać 25 zł (z 20 zł) a w punkcie 2 wpisać 8 zł (z 7 zł). Skala 
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wydatków jest ciężka do przewidzenia. Raz wyjazdów jest więcej, raz mniej. 

Obecnie w budżecie na ekwiwalenty jest zapisana kwota 35.000,00 zł. 

Zwiększenie tego ekwiwalentu zaproponowanego przez Komisję Gospodarczą 

powoduje zwiększenie wydatków o około 8-9 tysięcy złotych. Jeśli Komisja 

Spraw Społecznych podziela opinię Komisji Gospodarczej, to w projekcie 

uchwały dokona się stosownych zmian oraz zmieni się projekt uchwały. 

Maksymalna stawka 32 zł, a my proponujemy 25 zł.  

Członkowie Komisji Spraw Społecznych podzielają zdanie Komisji 

Gospodarczej. Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały. 

-Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na podjęcie przez gminę 

Trzcianka współpracy w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły i zawarcie umowy 

partnerstwa w formie porozumienia międzygminnego oraz Projekt uchwały 

 w sprawie  wyrażenia zgody na podjęcie przez gminę Trzcianka współpracy  

w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego 

Obszaru Funkcjonalnego Piły i zawarcie umowy partnerstwa w formie 

porozumienia międzygminnego. 

  Burmistrz wyjaśnił, że ZIT jest następcą POSI. Dotychczas w poprzedniej 

perspektywie finansowej mieliśmy stosowną kopertę finansową na określone 

zadania opisane w strategii, w takim mandacie terytorialnym. Do ZIT-ów  

w latach 2021-2027 trafi określona pula środków, która będzie dedykowana 

realizacji strategii ZIT. Wobec czego, że największym miastem jest Piła, jest ona 

liderem. Rozesłała propozycję treści tych uchwał  do wszystkich gmin, które są 

wymienione. W stosunku do poprzedniej perspektywy dodano Chodzież  

i Złotów. Wspólnie będziemy tworzyć te porozumienie i wspólnie będziemy 

tworzyć strategie, w których zawarte będą zadania, które będą miały szanse 

otrzymać finansowanie w przyszłej perspektywie unijnej. Pula środków, które 

mają naszej gminie być dedykowane to około 13,5 mln na te 7 lat trwania,  

w stosunku do 20 mln jakie mieliśmy teraz. 50% z tych środków będzie 
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dedykowane mobilności miejskiej, byłaby to np. budowa ścieżek rowerowych  

z infrastrukturą lub w naszym przypadku punkt przesiadkowy. 25% tych 

środków przeznaczone na adaptację do zmian klimatu czyli zazielenianie miast 

(Dolinki i ich rewitalizacja), pozostałe środki na e-usługi (cyfryzacja) i jeden 

projekt społeczny, który powinniśmy sobie dookreślić na etapie tworzenia tej 

strategii. Tych środków jest mniej o około 1/3, dofinansowania będą  

w granicach 70%, a nie 85%, natomiast wspólnie z tymi pozostałymi gminami 

musimy mieć takie porozumienie i mieć strategię żeby te środki wykorzystać. Te 

projekty uchwał sprowadzają się do tego, aby te porozumienie zawrzeć  

i opracować wspólnie strategie rozwoju, do której wpiszemy konkretne zadania.  

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na podjęcie przez gminę 

Trzcianka współpracy w ramach Związku Zintegrowanych Inwestycji 

Terytorialnych Miejskiego Obszaru Funkcjonalnego Piły i zawarcie umowy 

partnerstwa w formie porozumienia międzygminnego. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0,wstrzymujących się – 0. 

Następnie poddał pod głosowanie Projekt uchwały w sprawie  wyrażenia zgody 

na podjęcie przez gminę Trzcianka współpracy w ramach Związku 

Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych Miejskiego Obszaru 

Funkcjonalnego Piły i zawarcie umowy partnerstwa w formie porozumienia 

międzygminnego. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

-Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr IV/33/19 Rady Miejskiej Trzcianki 

z dnia 31 stycznia 2019 r. w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet oraz 

zwrotu kosztów podróży służbowych sołtysów gminy Trzcianka. 

(13% średniego wynagrodzenia krajowego) 
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  Pan Krzysztof W. Jaworski Burmistrz Trzcianki – wiedząc, że zmieniły 

się zasady wynagradzania pracowników na stanowiskach kierowniczych, w tym 

burmistrzów oraz radnych pełniących te funkcje, proponował, aby wszystkie te 

projekty znalazły się w porządku sesji. Radni tematu wysokości diet radnych nie 

podjęli, tak samo jak tematu wysokości diet sołtysów, która to uchwała  

w grudniu do Biura Rady była przekazana. Należy racjonalnie podejść do pracy 

sołtysów, wykonują ogrom pracy, dlatego należy urealnić te wydatki. Sołtysi są 

osobami zaufania społecznego, wykonują określoną pracę. Podczas spotkania  

z Burmistrzem zaproponowali, aby była to wartość 13% średniej krajowej,  

różnica byłaby w granicach 200 zł, w stosunku do obecnego wynagrodzenia. 

Takie są oczekiwania sołtysów. Będzie to oczywiście rodziło konsekwencje 

finansowe.  Obecnie przysługuje miesięczna dieta w wysokości 10% średniej 

krajowej.  

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały, ze wskazaniem, że ma w uchwale widnieć zapis 13% średniej 

krajowej.   

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XV/139/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 30 października 2019 r. w sprawie zasad wynajmowania 

lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Trzcianka.   

 Głos zabrał Burmistrz Trzcianki, który wyjaśnił, że w tym projekcie 

uchwały kryje się inicjatywa mieszkania za remont. Wprowadzamy nową 

możliwość wejścia  w najem mieszkania, oczywiście dotyczącą osób, które są 

na liście oczekujących na mieszkanie komunalne i wiele z tych osób deklaruje, 

że są w stanie mieszkanie wyremontować. Ten projekt uchwały wprowadza 

ramy prawne, do tego aby takie działanie miało miejsce, a czy faktycznie te 

deklarujące się osoby będą w stanie to mieszkanie wyremontować to się okaże, 

bo będzie to regulowała odrębna umowa między gminą a potencjalnym najemcą 
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i w tej umowie najemca będzie zobowiązany, aby w określonym terminie (w 

innych gminach jest to od 3-6 miesięcy) wykonać remont. Zakres remontu 

będzie wskazany przez gminę i będzie również przez gminę odbierany. Zgodnie 

z treścią tej uchwały środków zainwestowanych w remont nie będzie można  

w żaden sposób odzyskać, po prosu dany najemca będzie w tym mieszkaniu 

mieszkał. Nie będzie sytuacji, że będzie miał odliczone od czynszu, czy 

zwrócone. Obecnie tych mieszkań przybyło, kwalifikują się do wcześniejszego 

remontu przed przekazaniem, związek ma to oczywiście z covidem. Gmina  

w ramach środków, którymi dysponuje w ciągu roku remontuje 5 mieszkań 

komunalnych. Ta inicjatywa mieszkania za remont daje możliwość 

wyremontowania kolejnych 5 mieszkań. Są wskazane progi dochodowe. 

Dodatkowo są w projekcie uchwały wprowadzone zmiany powierzchowne 

dotyczące tego, że administratorem nieruchomości komunalnych zostało 

Trzcianecki Towarzystwo Budownictwa Społecznego, Miejsko – Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej zmienia się w CUS. Ulga w czynszu jest 

uwzględniona bez znaczenia, czy to jest mieszkanie za remont, czy bez remontu. 

Na uzasadniony wniosek najemcy czasowej ulgi Burmistrz może udzielić, ale 

nie jest to związane z mieszkaniem za remont.  

 Przewodniczący Komisji Marcin Walkowiak dodał, że dzięki pracy  

w Komisji Mieszkaniowej wie, że mieszkania należy bardzo ostrożnie 

przyznawać. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały.   

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały w sprawie lokalizacji targowiska miejskiego w Trzciance  

i ustalenia jego regulaminu.  

 Burmistrz Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił, że jeśli chodzi o tę uchwałę 

została ona wywołana zmianami ustawowymi. Weszła ustawa, która nakazuje 

nam zapewnić rolnikom i ich domownikom miejsce handlowe w piątki i  

w soboty w przestrzeni gminy. Wobec czego, dokonujemy tego, aby te miejsce 
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było na targowisku miejskim. Wskazuje się, że tym miejscem są miejsca 

zadaszone. W pozostałej kwestii, co do targowiska uchwała się nie zmienia. 

Dodatkowo usunięto przestrzeń targową przy cmentarzu, tam było wskazane 

drugie alternatywne miejsce do targowania, tego drugiego miejsca nie chcemy, 

ze względu na to, że ten teren chcemy wydzierżawić pod taką działalność 

handlową, zainteresowanie jest m.in. kwiaciarnią przycmentarną. Jest tam 

skrzynka prądowa oraz warunki zabudowy wydane pod kątem takiego pawilonu 

kontenerowego na tego typu działalność i potencjalni chętni musieliby to 

zabudować w taki sposób jaki gmina tego oczekuje. Wobec czego niezasadne 

jest trzymanie tam miejsca targowego bo po prostu będzie to miejsce pod 

dzierżawę, pod działalność gospodarczą.  

 Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały w 

głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały.  

 Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak zauważył, że  w tej uchwale 

ważne, że doszło do porozumienia między Dyrektorem Szkoły a Burmistrzem, 

co do funkcjonowania boiska. 

 Radny Adam Prankiewicz zreferował jak do niniejszego projektu odniosła 

się Komisja Bezpieczeństwa, Sportu, Turystyki i Promocji, na posiedzeniu 

której obecni byli mieszkańcy Trzcianki - autorzy petycji, która była dostępna  

w sieci.  

Burmistrz wyjaśnił, że celem nie była oszczędność ze strony gminy, 

środki będą przekazywane dyrektorowi, a on już będzie nimi dysponował. 

Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak poddał pod głosowanie 

projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0.  
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- Projekt uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXII/322/20 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 17 grudnia 2020 r. w sprawie przeprowadzenia prac  

w koronie pomnika przyrody - grupy drzew nr 433. 

 Burmistrz Krzysztof W. Jaworski wyjaśnił projekt uchwały.   

Komisja Spraw Społecznych zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały  

w głosowaniu: za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 0. 

- Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy komisji stałych Rady 

Miejskiej Trzcianki na I półrocze 2022 roku.  

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z projektem uchwały.  

Komisja Spraw Społecznych wniosła o dołączenie do projektu uchwały 

Załącznika Nr 4 – Plan pracy Komisji Spraw Społecznych. 

Ad 5) Sprawy wniesione do komisji. 

  Radny Łukasz Walkowiak wniósł, aby na najbliższe posiedzenie komisji 

zaprosić przedstawiciela Szpitala Powiatowego (Dyrektora Szpitala), z prośbą 

o przedstawienie sytuacji wewnętrznej zatrudnienia w szpitalu. Komisja przyjęła 

wniosek w głosowaniu: za 5, przeciw 0, wstrzymujących się 0. 

  Burmistrz Krzysztof W. Jaworski zapytał gdzie ma znajdować się toaleta 

miejska. My mamy tereny np. parking przy ul. Chełmońskiego albo na parkingu 

przy ul. Wiosny Ludów. Burmistrz czeka na wytyczne w tej sprawie. 

  Radny Czesław Rogosz zgłosił problem – widoczna jest dziura  

w chodniku przy byłym budynku banku przy ul. Sikorskiego, kiedy pada teren 

się podmywa.  

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał dwa pisma 

skierowane do wiadomości Komisji Spraw Społecznych o sygn. 

OR.0004.2.2022.MD z 07.02.2022 r. oraz o sygn. OR.0004.3.2022.MD z dnia 

07.02.2022 r. Pisma stanowią kolejno Załączniki Nr 1 i Nr 2 do protokołu. 

Ad 6) Wnioski Komisji i ich realizacja. 

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak odczytał odpowiedzi na 

wnioski Komisji z dnia 8 grudnia 2021 roku – Załącznik Nr 3 do protokołu. 
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Następnie złożył wniosek, aby na bieżąco porządkować teren przy Centrum 

Integracji Społecznej (liście znajdują się na zjeździe z placu). 

Ad 7) Zamknięcie posiedzenia. 

  Przewodniczący komisji Marcin Walkowiak  w związku z wyczerpaniem 

porządku obrad, zamknął posiedzenie komisji.  

 

 

   Protokolant           Przewodniczący komisji 

/-/Ewelina Ćwiek              /-/Marcin Walkowiak 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


